

Protokół Nr XXVII/2017

XXVII sesji Rady Gminy Lniano odbytej w dniu 18 września 2017 roku w sali narad Urzędu Gminy Lniano w godz. 14⁰⁰ – 17⁴⁰.

W sesji brali udział:

- radni wg listy obecności,
- sołtysi wg listy obecności,
- zaproszenie goście wg listy obecności,
- Wójt p. Z. Topolińska,
- Skarbnik Gminy p. I. Michalak,
- Sekretarz Gminy P. A. Gaca,
- Radca prawny p. A. Michalski

Obradom przewodniczył p. M. Puchowski – przewodniczący Rady,

Protokół sporządziła p. M. Zdziarska – podinsp. ds. obsługi organów gminy, kultury i sportu.

Porządek sesji był następujący:

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Zapoznanie z porządkiem.
3. Przyjęcie protokołu z XXVI sesji.
4. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Lniano za I półrocze 2017 r. wraz z informacją o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej.
5. Podjęcie uchwał w sprawie:
 - a) rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa Lubodzież dotyczącego zmiany zakresu przedsięwzięć w ramach funduszu sołeckiego na 2017 rok,
 - b) rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa Mukrz dotyczącego zmiany zakresu przedsięwzięć w ramach funduszu sołeckiego na 2017 rok.
 - c) zmian w budżecie Gminy Lniano na 2017 rok,
 - d) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lniano na lata 2017 – 2027,
 - e) zmiany uchwały dotyczącej regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Lniano,
 - f) terminu częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.
6. Rozpatrzenie korespondencji wpływającej do Rady Gminy.
7. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami Rady.
8. Sprawozdanie z realizacji interpelacji zgłoszonych na XXV sesji.
9. Zgłaszanie interpelacji
10. Wolne wnioski.
11. Zakończenie sesji.

Ad.1. Obrady XXVII sesji otworzył przewodniczący rady p. M. Puchowski. Powitał wszystkich uczestników. Stwierdził, że w sesji bierze udział 14 radnych, zatem obrady są prawomocne.

Ad.2. Z kolei p. M. Puchowski stwierdził, że państwo są w posiadaniu porządku sesji. W związku z ustaleniami z posiedzenia wspólnego komisji wnioskował o zdjęcie z porządku sesji projektu uchwały w sprawie zasad udzielania zwolnień z podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców tworzących nowe miejsca pracy na terenie Gminy Lniano w ramach pomocy de minimis. Poinformował, że komisje przyjęły wniosek o dokonaniu uzupełnień projektu i ponownego skierowania do opiniowania do UOKiK. Następnie poddał pod głosowanie poprawkę polegającą na wykreśleniu z porządku sesji projektu uchwały wymienionej wyżej. Rada przyjęła poprawkę jednogłośnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych. p. M. Puchowski zapytał, czy są inne uwagi do porządku ?

Nie zgłoszono kolejnych poprawek. W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał porządek sesji pod głosowanie wraz z przyjętą poprawką. Rada przyjęła porządek jednogłośnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

Ad.3. W tym punkcie przewodniczący Rady p. M. Puchowski zapytał, czy są uwagi do protokołu z XXVI sesji ?

Nikt nie zgłosił uwag.

W związku z powyższym p. M. Puchowski poddał protokół z XXVI sesji pod głosowanie. Rada przyjęła go przy 12 głosach "za" i 1 głosie „wstrzymującym się”. W głosowaniu brało udział 13 radnych.

Ad.4. W tym punkcie zapoznano się z informacją o przebiegu wykonania budżetu Gminy Lniano za I półrocze 2017 r. wraz z informacją o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – stwierdził, że państwo radni zostali zapoznani z informacją i uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy. RIO zaopiniowała wykonanie budżetu w I półroczu pozytywnie. Zwrócił się do pani wójt o dokonanie wprowadzenia.

Wójt p. Z. Topolińska - budżet został w I półroczu wykonany w wielkościach adekwatnych do okresu sprawozdawczego. Dochody wykonano w 50 %, wydatki inwestycyjne mniej, jest to 1,9 %, ponieważ realizacja inwestycji nastąpi w II półroczu br., płatności w III kwartale. Jest też podana informacja o wielkości zadłużenia. Niestety zadłużenie gminy rośnie.

Są też zaległości w podatkach, najgorzej to wygląda w podatku od środków transportu, we wpływach z tytułu gospodarki odpadami. Nie oznacza to, że Gmina nie realizuje egzekucji. Są wpłaty rzędu 30 zł, 80 zł. Podatnicy mają sposoby, żeby unikać płacenia. Są też tacy, którzy mają zaległości na poważne kwoty. Najdalej idąca jest opinia RIO, która jest pozytywna, sprawozdanie zostało sporządzone w sposób czytelny. Podziękowała pani skarbnik za ogrom pracy włożony w sporządzenie sprawozdania. Współpraca wójta i Rady Gminy jest poprawna. Jeśli są szczegółowe pytania dotyczące wykonania budżetu prosiła o zadawanie.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – otworzył dyskusję.

Radny p. P. Felczykowski – zapytał panią wójt, jak to jest z perspektywy realizacji wjazdu na plac przy kościele, kiedy było wiadomo, że tracimy płynność finansową ? Kiedy państwo wiedzieli, że będzie brak środków, gdzie były zgłaszane inwestycje. Ten kawałek był zgłaszany, czy jako pierwszy był podany, a tu inwestycję wykreślono. Czy na sesji w sierpniu już było wiadomo, że środków zabraknie ?

Wójt p. Z. Topolińska – na etapie sprawozdania z półrocza nie ma mowy o tym, że tracimy płynność finansową. Sprawa kolejności realizacji inwestycji, plan finansowy ustaliła uchwała budżetowa z 16.12.2016. Kwestia realizacji wynika ze stopnia przygotowania zadania, bierzemy w pierwszej kolejności największe, to nie wynika z naszej woli, jesteśmy związani umowami. Do 7.07. 2017 r. została podpisana umowa z Urzędem Marszałkowskim na dofinansowanie. Zadanie, o które pan radny pyta, wymagało uzgodnień z zarządcą drogi. To uzgodnienie otrzymaliśmy później. Mieliśmy oferty na wykonanie drogi w Siemkowie i w m. Błędzin, przekraczając wartość środków określonych w uchwale budżetowej. Prosiła pana przewodniczącego o zwołanie w najszybszym możliwym terminie sesji, aby móc rozstrzygnąć przetarg, aby znaleźć środki i podpisać umowę z wykonawcą, bądź unieważnić przetarg.

p. P. Felczykowski – to miało być dokończenie zadania z ubiegłego roku, to jest nieporozumienie, żeby zostawić taki krótki kawałek, teraz ma być odłożony na przyszły rok, niedokończony, że trzeba będzie projekt, kiedy był złożony i do jakiej pracowni. W

październiku ubiegłego roku, się dowiedzieliśmy o tym, że to nie będzie dokończzone. Kiedy i do jakiej pracowni zlecono projekt, kiedy był sporządzony. Gdyby projekt był zrobiony styczeń, lutym byłoby do realizacji. .

Wójt p. Z. Topolińska – to zadanie jest w projekcie, Rada zdecydowała. W takiej sesji zejdzie do pracownika i poszuka dokumentów, z których będzie wynikało, kiedy zostało skierowane to zlecenie do p. Kuźmy, bo wykonywał też projekty na utwardzenie terenów przy szkołach. Radny p. T. Bagiński – nie chciałby, aby w eter poszła informacja, że całe zło się zdarzyło z powodu inwestycji w Siemkowie. Dowiedzieliśmy się, że zabraknie środków na inwestycje w Siemkowie i w Błędziniu po przetargu. Na wszystkie inwestycje zabrakłaby inwestycja na ul. Sportowa dołożyliśmy 180 tys. zł, dołożyliśmy do Jeziorek niecałe 50 tys. zł, dokładamy do Siemkowa 50 tys. zł. Gdyby te inwestycje wcześniej były jako pierwsze, to zabrakłoby na tamto. To tak tytułem wyjaśnienia, bo niektórzy mogliby mylnie pomyśleć. Tamte inwestycje były realizowane wcześniej, niż te. Tylko takie nieszczęście, że te inwestycje mają być robione jako ostatnie.

Przewodniczący rady p. M. Puchowski – zarządził o godz. 14:20 10 minutową przerwę. Po wznowieniu obrad kontynuowano dyskusję na temat stopnia realizacji budżetu gminy w I półroczu br.

Wójt p. Z. Topolińska – rozmawiała z pracownikiem telefonicznie, wyjaśnił, że zlecenie projektu nastąpiło w marcu br.

Radny p. P. Felczykowski – na kolejnej sesji przypomni się w tej sprawie.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – czy są jakieś pytania do informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy w I półroczu br. ?

Nikt nie zgłaszał pytań.

W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wnioski w sprawie przyjęcia informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Lniany za I półrocze 2017 r. wraz z informacją o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej. Rada przyjęła go jednogłośnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

Ad.5a. W tym punkcie przystąpiono do projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa Lubodzież dotyczącego zmiany zakresu przedsięwzięć w ramach funduszu sołectkiego na 2017 rok,

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski poinformował, że na posiedzeniu wspólnym komisji stałych rady zaopiniowano ten projekt pozytywnie. Otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu. W związku z tym zamknął dyskusję.

Wiceprzewodniczący Rady p. P. Felczykowski odczytał treść projektu uchwały.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt. Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych. (Uchwała Nr XXVII/260/2017 stanowi załącznik do protokołu).

Ad.5b. Z kolei przystąpiono do projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa Mukrz dotyczącego zmiany zakresu przedsięwzięć w ramach funduszu sołectkiego na 2017 rok.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski poinformował, że na posiedzeniu wspólnym komisji stałych rady zaopiniowano ten projekt pozytywnie. Otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu. W związku z tym zamknął dyskusję.

Wiceprzewodniczący Rady p. P. Felczykowski odczytał treść projektu uchwały.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt. Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych. (Uchwała Nr XXVII/261/2017 stanowi załącznik do protokołu).

Ad.5c. W dalszej części obrad przystąpiono do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Lniano na 2017 rok.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski poinformował, że na posiedzeniu wspólnym komisji ten projekt zaopiniowano pozytywnie.

Otworzył dyskusję.

Radny p. P. Felczykowski – jeśli chodzi o obecny projekt uchwały, propozycja jego będzie taka, ponieważ ta inwestycja w Błędziniu się nie mieści, mimo wszystko poszukać w §§ innych, aby w tym roku budżetowym to dokończyć, bo to się ciągnie 2 lata.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – zwrócił uwagę, aby pan radny zgłosił ten wniosek w punkcie zgłaszania wniosków.

Następnie p. M. Puchowski odczytał treść projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Lniano na 2017 rok i poddał go pod głosowanie. Rada podjęła uchwałę przy 13 głosach „za” i 1 głosie „przeciw”. Głosów „wstrzymujących się” nie było. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. (Uchwała Nr XXVII/262/2017 stanowi załącznik do protokołu).

Ad.5d. Z kolei przystąpiono do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lniano na lata 2017-2027.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski poinformował, że ten projekt został zaopiniowany przez komisje stałe pozytywnie. Następnie otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu. W związku z tym p. M. Puchowski zamknął dyskusję.

Wiceprzewodniczący Rady p. P. Felczykowski odczytał treść projektu uchwały.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt. Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych. (Uchwała Nr XXVII/263/2017 stanowi załącznik do protokołu).

Ad.5e. W tym punkcie przystąpiono do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Lniano.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski poinformował, że ten projekt został zaopiniowany przez komisje stałe pozytywnie. Następnie otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu. W związku z tym p. M. Puchowski zamknął dyskusję.

Następnie odczytał treść projektu uchwały i poddał pod go głosowanie. Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych. (Uchwała Nr XXVII/264/2017 stanowi załącznik do protokołu).

Ad.5f. Z kolei przystąpiono do projektu uchwały w sprawie terminu częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski poinformował, że na posiedzeniu wspólnym komisji stałych rady zaopiniowano ten projekt pozytywnie. Otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu. W związku z tym zamknął dyskusję.

Wiceprzewodniczący Rady p. P. Felczykowski odczytał treść projektu uchwały.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt. Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych. (Uchwała Nr XXVII/265/2017 stanowi załącznik do protokołu).

Ad.6. W tym punkcie rozpatrzono korespondencję wpływającą do Rady.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski zapoznał Radę z treścią wniosku mieszkańców sołectwa Jeziorki w sprawie ustawienia lustra drogowego przy posesji nr 26 w Karolewie. Zapytał panią skarbnik, czy w § dotyczącym bieżącego utrzymania dróg posiadamy jakieś środki?

Wójt p. Z. Topolińska – stopień zaangażowania wydatków w § dotyczących dróg jest duży.

Skarbnik Gminy p. I. Michalak- wszystko zależy od ceny lustra, wykonanie wynosi ponad 70 %, a jeszcze przed nami zima. Wszystko zależy od kosztu.

Radna p. I. Jędrzycka – lustro drogowe kosztuje 450 zł.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – p. Myśliński ma rozpoznać sprawę dotyczącą lustra w Karolewie. O ile środki na to pozwolą należy wniosek rozpatrzyć.

Rada przyjęła propozycję w formie aklamacji.

W części obrad p. M. Puchowski przedstawił pismo Ministra Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej w sprawie pracowników ośrodków pomocy społecznej. Wyjaśnienia złożył na posiedzeniu wspólnym komisji.

Z kolei p. M. Puchowski przedstawił wniosek Zarządu Gminnego OSP w Lnianie w sprawie udzielenia pomocy finansowej na organizację posiedzenia kronikarzy, klub kronikarzy działający przy Zarządzie Wojewódzkim OSP. Około 80 osób ma brać udział. Prosił o zgłaszanie wniosków w tej sprawie.

Radny p. P. Felczykowski – zapytał, czy to jest instytucja prywatna, czy pan prezes pisał do województwa? Szkoda, że osoba, która się ubiega, nie jest obecna na sesji.

Radny p. T. Bagiński – budżet straży jest wykonany na niskim poziomie, jeśli się ktoś zadeklarował, że zorganizuje, to powinien się liczyć z kosztami. Budżet straży nie jest taki mały. Stoimy przed problemem, aby znaleźć środki na inwestycje. W swoim budżecie będą musieli wykroić. Nam brakuje środków na niedokończone inwestycje.

Radny p. M. Babiński – wnioskuje, aby odpowiedzieć, że nie posiadamy wolnych środków na organizację zjazdu kronikarzy, dlatego nie ma możliwości udzielenia wsparcia finansowego.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski poddał pod głosowanie wniosek p. Babińskiego. Rada przyjęła go przy 13 głosach „Za” i 1 głosie „przeciw”. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

Z kolei p. M. Puchowski przedstawił pismo NZOZ DENTIKA w Lnianie w sprawie zawarcia umowy wieloletniej na wynajem pomieszczeń w budynku komunalnym w Lnianie na prowadzenie gabinetu stomatologicznego.

Zapytał, kiedy się kończy umowa?

Wójt p. Z. Topolińska – umowa kończy się z końcem września br. Chodzi o dzierżawę na okres 10 lat, jest 9 lat, możemy też zawrzeć do końca sierpnia przyszłego roku na bazie obowiązujących przepisów. Zastanowiłaby się nad dzierżawieniem tego budynku na okres 10 lat, to jest bardzo długo. Wynajem na krótszy okres jest bezpieczniejszy. Na podstawie upoważnienia udzielonego wójtowi może być wynajem na 1 rok. Jest czas na zastanowienie się..

Radny p. P. Felczykowski – te krótsze wynajmy na jaki czas mogą być?

Wójt p. Z. Topolińska – warunkiem zawarcia umowy kontrakt z NFZ, jak to wygląda w tej chwili. Wynajem powinien się pokrywać z kontraktem z NFZ.

Radna p. I. Jędrzycka – jaka jest cena wynajmu za ten lokal?

Wójt p. Z. Topolińska – przedmiotem dzierżawy jest 90 m². Przekaze tą informację pani radnej, obecnie nie ma pracownika merytorycznego, nie ma możliwości dotarcia do dokumentów.

Radna p. I. Jędrzycka – przy zawarciu nowej umowy trzeba mieć na uwadze, że w ramach NFZ gabinet jest dostępny 3 dni w tygodniu, pozostały czas, to prywatna praktyka, za działalność jest 20-30 zł za 1 m². Jak ktoś dzierżawi 3 razy w tygodniu po 5 godzin w ramach NFZ, czy nie jest to rażące społecznie?

Wójt p. Z. Topolińska – umowa jest zawarta na podstawie stawki. Stawka powinna być na godziwym poziomie.

Radny p. T. Bagiński – wymaga się od nas wymiany pieca?

Wójt p. Z. Topolińska – była poprzednia kadencja rady, była określona stawka. Piec jest de facto sprawny technicznie, mamy pismo o wymianę. Ten piec jest własnością p. Polenceusz. Odbyla się wizja lokalna z udziałem osoby, która pali. Po tej wizji lokalnej nie będzie wymiany.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – wniosek dotyczy wynajmu wieloletniego pomieszczeń. Pani wójt nas informowała, że z racji obowiązywania przepisów istnieje możliwość zawarcia umowy na okres krótszy.

Poddał pod głosowanie wniosek o wyrażeniu zgody na zawarcie przez wójta w ramach uprawnień wynikających z obecnie obowiązujących przepisów umowy najmu pomieszczeń komunalnych w budynku położonym w Lnianie przy ul. Wyzwolenia 10 na okres krótszy, niż wnioskuje podmiot.

Rada przyjęła wniosek jednogłośnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W dalszej części obrad przewodniczący Rady przedstawił wniosek firmy „DENTIKA” w sprawie wymiany pieca centralnego ogrzewania w budynku komunalnym w Lnianie przy ul. Wyzwolenia 10. Rada otrzymała go do wiadomości.

Wójt p. Z. Topolińska – na tą okoliczność została sporządzona notatką służbowa, dokonano wizji lokalnej. Stwierdzono, że stan obecnego pieca nie wymaga wymiany. Nie posiadamy środków w budżecie na ten cel.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – Rada nie będzie udzielała odpowiedzi, ponieważ to pismo zostało skierowane do wiadomości Rady.

Z kolei przewodniczący Rady p. M. Puchowski przedstawił treść pisma dotyczącego wycinki drzew w Ostrowitem,. Wyjaśnił, że zgodnie z kompetencjami przekazał je do Wójta Gminy Lniano.

Zapytał, czy został nadany bieg sprawie ?

Wójt p. Z. Topolińska – tak, wystąpiliśmy w tej sprawie do Starostwa Powiatowego w Świeciu.

Następnie przewodniczący Rady p. M. Puchowski – przedstawił treść wniosku dotyczącego budowy dróg wewnętrznych i oświetlenia w Błędziniu. Wnioskuje się o poważną inwestycję.

Radny p. M. Babiński – jest to część Błędzimia położona naprzeciwko firmy INTER-TRANS-SPED.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – z uwagi na nasze możliwości finansowe i zapisy WPF niestety tego rodzaju inwestycje nie mają możliwości realizacji.

Radny p. P. Felczykowski – rozumie, że sprawa wytyczenia drogi mogłaby być załatwiona, ponieważ wnioskujący pisze, że droga przebiega niezgodnie z kamieniami granicznymi. Czy to jest w naszym zakresie obowiązków ?

Wójt p. Z. Topolińska- jeśli mamy znaki graniczne, wytyczone są działki, a teraz jest stwierdzenie, że droga przebiega niezgodnie ze znakami granicznymi? To ciekawe.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – poddał pod głosowanie wniosek w sprawie udzielenia negatywnej odpowiedzi na to pismo. Można sprawdzić znaki graniczne i dokonać wznowienia.

Wniosek został przyjęty przez Radę jednogłośnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W dalszej części sesji przewodniczący Rady p. M. Gabryela w sprawie sprzedaży drogi gminnej w Błędziniu. Dodał, że sprawa jest zawiła. Pan Gabryel chce kupić drogę położoną wokół jego działki nr 44/17. Natomiast w drugim piśmie, jak rozumie wyrażają zgodę mieszkańcy, ale na co ? To drugie pismo, to jest do naszej wiadomości ?

Wójt p. Z. Topolińska – te osoby wyrażają zgodę na dzierżawę, czy sprzedaż, a za chwilę te same osoby się wycofały. To jest droga gminna i powinna pozostać. Pan Myśliński stwierdził, że postawili budynek na części tej drogi. Droga gminna służy wszystkim. Ludzie mają prawo

pisać. Sprawa jej zdaniem jest chyba jednoznaczna. Gmina ileś lat temu kupiła teren pod drogę od rodziców wnioskującego. Nie bardzo chcieli sprzedać. Miałaby prośbę do Rady, aby ta droga nadal została jako droga gminna.

Radny p. P. Felczykowski – na tym drugim piśmie jest inny charakter pisma, to jest dziwne. Jest za tym, aby tą działkę pozostawić.

Sołtys p. J. Plewa – p. Gabryel ma domek letniskowy, nie gospodarczy. Ta sprawa jest bardzo zawiła, las ma nowego właściciela, który go ogrodził. Od tego momentu zaczęły się problemy.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – może ci mieszkańcy powinni się opowiedzieć. **Padł wniosek o odrzucenie wniosku o sprzedaży drogi gminnej. Poddął go pod głosowanie. Rada przyjęła go jednogłośnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.**

W dalszej części obrad przewodniczący Rady p. M. Puchowski odczytał treść wniosku firmy INTER-TRANS –SPED z Błędzimia w sprawie montażu dwóch lamp ulicznych w pobliżu skrzyżowania drogi powiatowej z drogą gminną przy posesji o nr 88A.

Radny p. P. Felczykowski – jest wniosek o budowę drogi, oświetlenie na wyjeździe z drogi powiatowej. Krzyżówka jest bardzo często uczęszczana, jedna lampa na tym skrzyżowaniu by nie zaszkodziła. Ta droga, którą radni typują jako pierwszą stanowi dokończenie oświetlenia, żeby to razem z budową drogi połączyć, aby był też projekt oświetleniowy, gdy będzie robiony projekt na tą drogę. Na tym skrzyżowaniu jakieś oświetlenie by się przydało.

Właściciel tej firmy, to osoba, która udziela się społecznie. Proszę pamiętać, że inne sołectwa dostrzegły działalność tego pana i zgłosiły do tytułu „Społecznik Roku”.

Nie wie, gdzie ta druga lampa miałaby być. Na skrzyżowaniu jak najbardziej, tam jest ruch. Brakuje lampy w tym miejscu.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – czyli pan radny sugeruje wniosek przy okazji inwestycji drogowej.

Sołtys p. J. Plewa – chodzi o podwójną lampę, tam jest słup energetyczny.

Radny p. P. Felczykowski – inaczej jak jest na skrzyżowaniu, to obejmowałoby drogę gminną i powiatową. Chodzi o lampę podwójną.

Wójt p. Z. Topolińska – nie wie jaki byłby koszt i jakie techniczne rozwiązanie.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – prosił o sprecyzowanie wniosku.

Radny p. P. Felczykowski – na skrzyżowaniu drogi gminnej z powiatową w ramach projektu budżetu przyszłorocznego, o ile by się udało. Kolejne lampy przy okazji inwestycji drogowej.

Radny p. T. Bagiński – jeśli tam jest słup, czy to ma być oświetlenie solarne ? To ma być raczej elektryczne, musimy się zwrócić do firmy „ENEA”. Bez sensu montować lampę solarną, kiedy jest słup.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – to znaczy, że należy rozpoznać temat, sfinansowanie w miarę posiadanych środków.

Radna p. K. Kłopotek-Bagniewska – czy sołectwo Błędzim jest już po zebraniu wiejskim na temat funduszu sołeckiego na 2018 rok ?

Radny p. P. Felczykowski- tak, dajemy na 2 w budżecie. Była zagorzła dyskusja na temat lamp, państwo letnicy wyliczyli, że placą 40 tys. zł podatku, też by oświetlenie chcieli, my wnioskowaliśmy o punkty dla stałych mieszkańców. Taki system jak do tej pory.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – system wyszedł raz.

Radny p. T. Bagiński – Siemkowo też miało 2 punkty oświetleniowe ze swojego funduszu, prosił o ostrożność.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – poddał pod głosowanie wniosek w sprawie budowy lampy ulicznej w miejscu wnioskowanym pod warunkiem posiadania środków finansowych. „Za” głosowało 11 radnych, 2 radnych głosowało „przeciw”, 1 radny „wstrzymali się” od głosu. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

Następnie przewodniczący Rady p. M. Puchowski przedstawił wniosek firmy INTER-TRANS-SPED z Błędzimia w sprawie montażu lustra drogowego. Rozmawialiśmy na ten temat. Przy okazji realizacji lustra drogowego w Karolewie należy ten temat załatwić.

W dalszej części obrad p. M. Puchowski przedstawił treść wniosku firmy INTER_TRAN-SPED z Błędzimia w sprawie utwardzenia drogi gminnej prowadzącej od drogi powiatowej przy posesji 88A. Radni sołectwa zgłaszali ten odcinek do wieloletniego planu budowy i modernizacji dróg gminnych.

Poddał pod głosowanie wniosek dotyczący odpowiedzi tj. w momencie konstruowania uchwały dotyczącej wieloletniego planu budowy i modernizacji dróg gminnych ten odcinek będzie uwzględniony bez wskazywania terminu realizacji. Rada przyjęła ww. wniosek jednogłośnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

Następnie przewodniczący Rady p. M. Puchowski – przedstawił wniosek p. V.Meyer w sprawie przekształcenia gruntów rolnych we wsi Błędzim na terenie budowlane bądź letniskowe. Proponuje dołączyć ten wniosek do wszystkich pozostałych, która przyjmowała komisja gospodarcza i umieszczenie w wykazie. Nie ma jeszcze uchwały w tej sprawie, nie mniej należy ten wniosek dołączyć.

Radny p. T. Bagiński – są tu dołączone pełnomocnictwa współwłaścicieli, my nie wiemy, czy osoba jest upoważniona, czy wiadomo, kto udzielił pełnomocnictwa, w jednym przypadku jest podpis w pełnomocnictwie z upoważnienia. To jest niejasne. Trzeba to sprawdzić.

Najpierw prosiłby o sprawdzenie, czy wszyscy złożyli te pełnomocnictwa.

Radca prawny p. A. Michalski – to trzeba sprawdzić.

Radna p. Kłopotek-Bagniewska- czy my po tym podpisie mamy domniemywać, kto udzielił pełnomocnictwa, bo nie wszystkie podpisy są czytelne, powinno być napisane, kto udziela pełnomocnictwa.

Radca prawny p. A. Michalski – pewnie pani radna ma rację, ładniej to wygląda, jak jest oznaczenie osoby, jego zdaniem jest to czytelne.

Radny p. T. Bagiński – to pełnomocnictwo podpisane z upoważnienia nie ma wg niego mocy prawnej. Należy wrócić do wnioskodawcy. Trzeba działać zgodnie z prawem. Czy to są wszyscy współwłaściciele ? Może jest 7, a może 8 współwłaścicieli.

Przewodniczący Rady p. m. Puchowski – wycofuje zatem swój wniosek.

Poddał od głosowanie wniosek w sprawie skierowania pisma do wnioskującej o pełną listę współwłaścicieli i pełnomocnictw, które w sposób jednoznaczny określiłyby przez kogo zostały te pełnomocnictwa udzielone. „Za” głosowało 13 radnych. głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. W głosowaniu brało udział 13 radnych.

Z kolei przewodniczący Rady p. M. Puchowski przedstawił ofertę firmy „BARTER”, dotycząca możliwości realizacji przedsięwzięć związanych z gazyfikacją. Z wykorzystaniem LNG. Temat jest skomplikowany, nie podjąłby się oceny tej oferty. Stwierdził, że należałoby zaprosić przedstawiciela tej firmy i ewentualnie sformułować pytania na posiedzeniu np. komisji stałych Rady.

Radna p. I. Jędrzycka – uważa, że należy poszerzyć listę zaproszonych o przedsiębiorców, żeby w kwestii ewentualnych pytań zrobić to spotkanie w szerszej formie.

Radny p. M. Babiński – czytał tą ofertę, to jest skierowane do większych firm, bądź grup, chodzi o dość znaczne ilości, to jest skierowane bardziej jakby do zakładów.

Wójt p. Z. Topolińska – jest to do dużych odbiorców, trzeba jakoś zebrać zainteresowanych. Należy zorganizować spotkanie, niekoniecznie w formule sesji.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski - jakiś udział samorządu w tym jest przewidywany.

Radny p. P. Felczykowski – nie zgodzi się z tym, może to być osiedle, miejscowość. To spotkanie by nam wyjaśniło.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski poddał pod głosowanie wniosek w sprawie zorganizowania spotkania radnych z przedstawicielami firmy BARTER i

przedstawicielami naszych firm. Rada przyjęła wniosek jednogłośnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

Ad.6. W tym punkcie wójt p. Z. Topolińska – przedstawiła informację z działalności w okresie między sesjami Rady.

Stwierdziła, że w tym okresie wydane zostały zarządzenia w sprawie:

- w sprawie ustalenia ceny za paliwo do ogrzewania 1 m² w sezonie grzewczym w budynku Urzędu Gminy w Lnianie,
- w sprawie określenia norm zużycia paliwa dla pojazdów OSP w Lnianie i w Błędziniu,
- zmian w budżecie gminy na 2017 rok,
- przekazania na wniosek OSP Lniano samochodu pożarniczego marki „JELCZ” na rzecz tego stowarzyszenia,
- konsultacji projektu programu współpracy z organizacjami pozarządowymi na 2018 rok,
- informacji o wykonaniu budżetu gminy w I półroczu 2017 roku oraz kształtowaniu się wykonania Wieloletniej Prognozy Finansowej,
- powołania komisji przetargowej w związku z przetargiem na przebudowę drogi w m. Siemkowo,
- powołania komisji do odbioru drogi w m. Jędrzejewo- Sławno,
- powołania komisji przetargowej w związku z przetargiem na kredyt na spłatę zobowiązań przypadających do spłaty w 2017 roku. Rozpisano przetarg, wpłynęły 2 oferty, trwa procedura,
- założeń do projektu budżetu na 2018 rok,
- zasad zwrotu kosztów dowozu rodzicom uczniów niepełnosprawnych. Część tego dowozu realizujemy PKS-em.

Podziękowała za organizację stoisk na dożynkach gminnych. Poinformowała, że odbył się dyżur posła p. E. Kłopotka, na tym spotkaniu zgłosiła istotny problem dotyczący zapisów odnoszących się do Śliwickiego Obszaru Chronionego, który w znaczący sposób ogranicza możliwości inwestycyjne..

Odbył się meeting z okazji Dni Trzeźwości.

Brała udział w uroczystym przekazaniu nowego samochodu pożarniczego dla jednostki OSP w Lnianie w Toruniu.

Odbyła się zbiórka dla poszkodowanych w nawałnicy, podzieliliśmy się tym, co mamy, podziękowała mieszkańcom za tą pomoc. Złożone przez mieszkańców towary zostały przekazane do gminy Gostycyn.

Poinformowała, że odbywają się zebrania wiejskie.

Uczestniczyła też w pierwszym Zjeździe Absolwentów Szkoły Podstawowej w Błędziniu, była to bardzo miła uroczystość.

Wzięliśmy udział w rankingu pn. „Gospodarny Samorząd”, jesteśmy w I 16-tce jeśli chodzi o pozyskanie środków unijnych w przeliczeniu na 1 mieszkańca. Na 47 samorządów zajęliśmy 12. miejsce.

Poinformowała, że wolą mieszkańców Jędrzejewa wyrażoną na zebraniu 1 w dniu 15 września 2017 r., kwotę 10 tys. zł z funduszu sołeckiego na 2017 rok przeznaczyli na zakup materiałów do wymiany azbestowego pokrycia dachu na starej części świetlicy. Na kolejną sesję zostanie przygotowana uchwała w tej sprawie. Jeśli zostanie zakupiony materiał, należy to dokończyć. Prosiłaby, aby Rada się do tego odniosła.

Radny p. P. Felczykowski – zgłaszał to do budżetu, ma być to przeznaczone na projekt.

Wójt p. Z. Topolińska – wolą mieszkańców jest jak do tej pory na opracowanie dokumentacji. Nie może być wykorzystane na wykonanie dokumentacji,

Radny p. P. Felczykowski – prosiliśmy o kosztorys, miało być wiadomo na co, czy nie pozwalamy na zakup materiałów, jeśli kosztorys nasz wyniesie 20 tys. zł, sama blacha ma być kupiona ? Najpierw musimy wiedzieć kosztorys.

Wójt p. Z. Topolińska – pani radna Jędryczka była zdania innego na etapie budżetu , tu nie ma potrzeby wydawania na dokumentację, to jest remont. Prosiłaby o jednoznaczne określenie, wiemy, że tam jest potrzebne 200 m blachy.

Radny p. P. Felczykowski – państwo w sołectwie też muszą zrobić jakieś wyliczenia, mamy już pierwszy konkret, że jest potrzebne 200 m blachodachówki.

Wójt p. Z. Topolińska – tego typu wyliczenia do budżetu mogą dokonać nasi pracownicy, nie jest tu potrzebny kosztorys za pieniądze.

Radny p. T. Bagiński – sady, że panu przewodniczącemu chodzi właśnie o takie wyliczenia, nie mówimy o dokumentacji . Chodzi o wyliczenie, o jakich pieniądzach jest mowa. Chodzi o to, żeby pracownik oszacował, ile jest potrzeba blachy, belek, papy, desek, itd.

Wójt p. Z. Topolińska – o takich wyliczeniach właśnie mówi, mówi się o tym, żeby robić ekspertyzę, jest sporządzona, chcemy określić rząd wielkości kosztów, potem zbieramy oferty.

Radny p. P. Felczykowski – chodzi o proste wyliczenie pracownika.

Radca prawny p. A. Michalski – może nie powinien zabierać głosu, pan przewodniczący domaga się kosztorysu, należy doprecyzować, o co chodzi. Czy wszystkim chodzi o to ? . Mówił pan o czymś innym, a dziś o czymś innym.

Radny p. P. Felczykowski – chodzi o proste zestawienie kosztów.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – co sołectwo robi w sytuacji, gdy nie ma wyliczonych kosztów, bo ma wątpliwości. Remontujemy, ale jakieś założenia padły, nie mamy skonkretyzowanych potrzeb. Nie był na zebraniu, nie z własnej winy.

Wójt p. Z. Topolińska – była dyskusja na zebraniu, nie ma tych materiałów aż tak bardzo dużo. Jest to blachodachówka, poza tym membrana pod tą dachówkę. Deskowanie znacząco zwiększyło koszty.

Sołtys p. A. Wróblewska – nie było jej 2 tygodnie, ponieważ przebywała w szpitalu. Na tym zebraniu przyjęliśmy, że środki funduszu sołeckiego na 2018 rok przeznaczamy na renowację elewacji, aby połączyć starą część świetlicy z nową częścią. Budynek jest usytuowany przy drodze, chcemy, żeby to było połączone w harmonijną całość, jest tam plac zabaw, boisko. Renowacja elewacji poprawi wygląd estetyczny budynku, jest to wizytówka wsi, podniesie to prestiż gminy, ponieważ przyjeżdżają do nas ludzie z całej Polski. Obecny wygląd ścian jest straszny. Ma nadzieję, że Rada weźmie to pod uwagę i odniesie się przychylnie.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – informacja dotycząca zebrania nie dotarła do niego, informacja o zebraniu nie została mu udzielona. Chciałby zapytać, prosić, żeby przemyśleć sprawę. Chodzi o to, żeby dołożyć się do remontu dachu, to przeznaczymy na elewację, a dach dalej nie będzie wyremontowany. Niestety musimy przyjąć do wiadomości przyszłego budżetu, w nawale potrzeb może nie udać się, a tak byłoby 30 tys. zł. Była o tym mowa wcześniej. Życzy jak najlepiej tej świetlicy, miał okazję brać udział w spotkaniach w tym obiekcie. Istnieje takie ryzyko, że państwo wydatkujecie środki, a dach nie będzie zrobiony, bo pieniądze się kończą.

Pewnie łatwiej byłoby zrobić ten dach i rzecz dokończyć.

Fundusze sołeckie na 2019 rok są bezpieczne dla ich istnienia.

Radny p. T. Bagiński – byli fachowcy miejscowi ?

Wójt p. Z. Topolińska – firma „Dańczak” p. Klinicki, ta więźba pozostanie, grube elementy konstrukcji pozostaną wymienimy te spróchniałe. Murłat na pewno nie.

Radny p. T. Bagiński – chodzi o zakres tego, borykaliśmy się już inwestycjami, potem brakuje 8 – 10 tys. zł. Z racji tego jak się stało zostały wyrzucone inwestycje. Słowa dotrzyma i jak będą wolne środki jest jak najbardziej „za”. Swego czasu była mowa o podłodze.

Wymieniał też dach i kosztowało to około 30 tys. zł. Należałoby dokończyć te inwestycje, które są wykreślone.

Sołtys p. A. Wróblewska - dajemy dużo z funduszu sołeckiego, tam są mieszkania, daliśmy na chodnik, co z tego, że damy jak znowu zabraknie. Mieszkańcy zdecydowali, bo to wygląda strasznie, takiego obrzydliwego budynku od frontu jeszcze nie widzieliście.

Radna p. G. Wróbel – ich sołectwo też wydawało środki, szkoła w Siemkowie też obrzydliwie wygląda. My też dajemy pieniądze. Dostaliście piękną drogę.

Radny p. P. Felczykowski – założmy, że pani skarbnik nie znajdzie, bo mamy kanalizację i na nic nie będzie. Może się okazać, że będziemy przyparci do muru. Sołectwo robi, jak uważa. Może się okazać, że spełni się czarna wizja i ten wjazd nie znajdzie się w budżecie.

Radna p. I. Jędrzycka – w tym budynku są mieszkańcy. Od lat jest to temat nie do przejścia, my odpowiadamy za bezpieczeństwo, a najemca nie płaci i mieszka. Twierdzi się, że tam są lokale socjalne i nie wiadomo, co zrobić dalej z tym „fantem”.

Radny p. T. Bagiński – był taki wniosek, że jak się pojawią wolne środki, to będzie zrobiona ta wymiana. Pogodził się, że nie będzie lamp, jak najbardziej można remontować jednak jeśli została zmieniona kolejność inwestycji możemy się zabrać za ten dach, jednak po wykonaniu tych inwestycji, które miały być robione.

Jak zrealizujemy te inwestycje, wtedy możemy myśleć o świetlicy w Jędrzejewie.

Siemkowo dało na projekt, dało na materiał. Czy są znane metry? Siemkowo nie zorganizowało ani jednej imprezy za nawet 1 tys. zł. Co niektóre sołectwa zaplanowały i zrobiły imprezy. Nie zgadza się na to, żeby wyrzucić czyjeś inwestycje kosztem innych..

Radna p. I. Jędrzycka – ile ci lokatorzy mają zobowiązań, czy nie można się ich pozbyć?

Wójt p. Z. Topolińska – jesteśmy Gminą, jesteśmy zobowiązani wskazać lokal, jeśli są wyroki eksmisyjne, to Gmina jest zobowiązana wskazać lokal.

Radca prawny p. A. Michalski – nie we wszystkich gminach jest fundusz sołecki, wszystko jest zarządzane przez gminę, nikt się o nic nie upomina. Gdyby podejść po gospodarsku, to aż się prosi o dach, a potem elewację. Jest konflikt, bo zebranie wiejskie chciałoby, żeby wspólnymi siłami zrobić ten dach w pełnej puli przeznaczyć, a elewację wzięłaby Gmina.

Należy ten problem jakimiś rozsądnymi krokami realizować, wziąć naprawdę pod rozwagę.

Sołtys p. A. Wróblewska – dach miał być w br., o ile pamięta, a pamięć ma dobrą. Są wichury, kto będzie za to odpowiadał?

Ma ten protokół, pan też to potwierdzał. Znowu będzie problem. Co z tymi ludźmi zrobić? Chciałaby zapewnienia, że to będzie. Funkcja sołtysa nie jest wdzięczna, ludzie krytykują sołtysa.

Radny p. Felczykowski – stoi w obronie pani sołtys, mieszkańcy powinni panią po rękach całować, bo udało się zrobić drogę za tyle tysięcy. Tym, co się o pani sołtys źle wyrażają należy usta zamykać.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – dach jest dziurawy, pokrycie z azbestu, pewnie należałoby przemyśleć i przeznaczyć jakieś środki. Zakupiona zostanie dachówka bez gwarancji, że będzie wykonany ten remont. Można kupować bez gwarancji wykonania, tylko, że istnieje ryzyko niewykonania inwestycji.

Ad.8. W tym punkcie wójt p. Z. Topolińska przedstawiła sprawozdanie z wykonania interpelacji zgłoszonych na poprzedniej sesji:

- wycinka krzaków w pobliżu p. Podwańskiego na zakręcie – jest to w harmonogramie
- naprawa wjazdu drogi do POLUTIL, było to dwukrotnie robione,
- jeśli chodzi o obniżenie w drodze w Ostrowitem zgłaszaliśmy to do Zarządu Dróg Wojewódzkich, twierdzą, że ten uskok nie jest na tyle niebezpieczny, żeby trzeba było dolewać asfaltu,

- dalsze losy pisma w sprawie oświetlenia zatoczki w Błędziniu, jest ta odpowiedź przekazana. Zarząd Dróg Wojewódzkich nie zajmuje się instalacją oświetlenia, a Gmina może to zrealizować i nie stawia przeszkód. Na pewno wyrażą zgodę.
- sprawa pojemników w Lagunie- mają ci użytkownicy umowy, podobnie właściciele domków na osiedlu „Cukrownik”,
- sprawa ponownego zamontowania lampy w Jędrzejewie – jest to wykonane,
- malowanie świetlicy w Mszanie – jest to wykonywane przez pracownika,
- prace malarskie w świetlicy w Ostrowitem – po zabezpieczeniu dachu,
- plaża w Lubodzieżu – po opadach deszczu jest jeszcze gorzej z tym terenem, pogoda uniemożliwia wykonanie tam prac,
- remont drogi Jeziorki – Karolewo – do końca października, prace rozpoczną się na początku października, nie wcześniej.

Radny p. W. Behrendt – sam zjazd z drogi wojewódzkiej przy sklepie w Ostrowitem, tam są same dziury.

Wójt p. Z. Topolińska – zgłasza ten temat, koparka zarzuciła żużlu, dopóki nie będzie asfaltu tak będzie jak jest.

Radny p. W. Behrendt – równiarka szła, ale dziury nadał są. W ubiegłym roku połatali pracownicy Zarządu Dróg Wojewódzkich, tam trzeba naprawy asfaltem.

Ad.9. W tym punkcie zgłoszono następujące interpelacje:

Radna p. G. Wróbel- wykonać przegląd lamp solarnych, w Jeziorkach jest podmyta lampa solarna, po opadach deszczu.

Wójt p. Z. Topolińska – to jest przekazane po zebraniu wiejskim.

Radna p. I. Jędrzycka – czy istnieje możliwość odbioru od rolników folii po kiszonkach od nalotów ze słomą, czy na naszym składowisku mogą to wywozić, są sygnały, że te firmy, które miałyby odbierać nie przyjeżdżają.

- Wykonać przejście dla pieszych w pobliżu firmy DEMPOL, chodzi o bezpieczne przejście w tym miejscu.

Radny p. T. Bagiński – czy pracownicy oczyszczalni zostali przeszkoleni w zakresie przyjmowania odpadów? Były skargi, że pracownik nie chce przyjmować, wybiera, co może przyjąć, a czego nie. Jeśli nie będzie przyjęty odpad, to zostanie wyrzucony do rowu.

Wójt p. Z. Topolińska – to nie jest nasz pracownik, ale ZUK go zatrudnia. Jeśli są wszystkie frakcje odpadów, np. tekstylia, to się ich nie przyjmuje.

Radny p. T. Bagiński - jeśli są bańki z farbą, to gdzie to wywieźć? Jeśli ktoś, kto pracuje odnosi się do ludzi nie tak, trzeba wpłynąć na tą osobę, skoro styka się naszymi mieszkańcami. Mógłby się nauczyć, to nie jest wielka polityka. Pracownik jest niegrzeczny.

Wójt p. Z. Topolińska- „EKO-WISŁA” przyjmuje wszystko, na PSZOK przyjmowane są odpady z działalności komunalnej. Nie można folii i opon rolniczych wywozić na PSZOK, rolnicy sami powinni się skrzyknąć i zorganizować sobie odbiór.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – był obecny na zebraniu wiejskim w Siemkowie, cieszy go, że mieszkańcy próbują być proekologiczni. Nie uzyskał odpowiedzi na pytanie jak remontował mieszkanie, uzyskał odpowiedź od pracownika Urzędu, że jako uczestnikowi systemu wolno mu, co się da wysegregować, można zawieźć drzwi, okno, natomiast nie przyjęto tam pojemników z resztkami farb. Prosiłby, aby zorganizować jakąś kampanię informacyjną.

Radna p. I. Jędrzycka – należy regulamin zamieścić na stronie internetowej.

Radna p. K. Kłopotek – Bagniewska – zgłosiła problem koszenia traw przy obiektach gminnych, udała się z tym do pracownika, uzyskała odpowiedź, że na to nie mają specjalnie czasu. Czy jest możliwość, żeby to było systematycznie, świetlica jest raz na 2 tygodnie.

Dotychczas odbywało się to na zasadzie, że to my zgłaszamy. Trwa to długo. Place zabaw i tereny przy świetlicach nie kosić na zgłoszenie, ale systematycznie.

Ad.10. W wolnych wnioskach zgłoszono następujące sprawy:

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – zgłosił potrzebę zasypania dziur w nawierzchni drogi przy ul. Kwiatowej, nie chodzi o zmianę pochylenia drogi, tylko o zasypanie dziur (Koło p. Dyguła).

Podjąć zdecydowane działania w kierunku drożności przepustu wody z jeziora w Lnianie oraz serwisowania przepompowni, aby zapobiec zalewaniu piwnic.

Radny p. T. Bagiński – umieścić tabliczkę przy drodze na Osiedle w Błędziniu, żeby karetka pogotowia miała możliwość docierania.

Pani wójt mówiła o tym, może jest zgłoszone wycinanie krzewów koło p. Podwalskiego, w Siemkowie naprzeciw p. Walkiewicz należy usunąć krzewy, podczas zdarzeń drogowych na drodze nr 240 ruch jest często kierowany przez Siemkovo, była sytuacja, że koło p. W. Walkiewicza nie można było przejechać. Jakby przyjechała ekipa wycinać na łuku koło p. Podwalskiego, to można by było to połączyć.

Dokonać wycinki gałęzi przy drodze w kierunku Kawęcina, wyrównać drogę na tym odcinku. Mieszkańcy gminy Bukowiec posyłają dzieci do Szkoły w Siemkowie, należy więc poprawić tą drogę w kierunku Kawęcina.

Sołtys p. J. Plewa – odnośnie tabliczek, mamy tylko numery w Błędziniu, to jest bardzo trudne. Na zebraniu przyjęliśmy wniosek, żeby nadać nazwy ulic i uporządkować numerację. Wójt p. Z. Topolińska – to jest rewolucja, trzeba przedstawić to mieszkańcom, to się wiąże z kosztami

Radny p. W. Szabelski – ponowił wniosek w sprawie ustawienia lustra w drogowego w Wętfiu przy pomniku.

Zgłosił potrzebę wycięcia krzaków od p. Kulczyka do p. Pałczyńskiego.

Wyrównać skarpy przy drodze nr 275 w miejscach, gdzie są wyrwane pniaki.

Wójt p. Z. Topolińska – analizowaliśmy z pracownikiem ds. dróg np. celowość montażu próg w drodze żużlowej, nie ma to uzasadnienia, co to lustro w Wętfiu miałoby pokazywać?

Radny p. W. Szabelski – ta droga była zgłaszana, jeśli chodzi o remizę w Wętfiu trzeba przygotować jakiś plan, to co było robione, to tylko doraźnie, to się w końcu zawali, ma na myśli dach. W dniu 19.05.2017 składał pismo ze spotkania z wyborcami, nie dostał odpowiedzi.

Radny p. P. Felczykowski – w nawiązaniu do dyskusji, prosił, aby do następnej sesji i komisji poszukać środki na realizację zadania, które wypadło z tego budżetu, chodzi o wjazd na parking do kościoła w Rykowisku i zatoczki. Parking jest najważniejszy.

Sołtys p. W. Archacki – koło p. Daroń jest studzienka, która jest 20 cm wyżej od drogi, kierujący pojazdami zahaczyli o nią, było to na zebraniu wiejskim zgłoszone, należy nawieźć tłucznia.

Wójt p. Z. Topolińska – pracownicy tam byli.

Sołtys p. W. Archacki – zakrzaczenia koło p. Podwalskiego, koło p. Znaczko przy świetlicy w Jeziorkach też trzeba usunąć krzaki, były 2 kolizje.

Chciałby potwierdzić też potrzebę naprawy dziur w drodze koło sklepu w Ostrowitem, nie można zjechać, trzeba to uzupełnić tłuczniem, lub asfaltem.

Sołtys p. M. Świdorska – odnośnie lustra rozmawiała z p. Myślińskim, który poinformował, że zostanie to jeszcze raz rozpatrzone, chodzi o ustawienie lustra od budynku sołtysa, jeżdżą osoby starsze i nie widzą. Można by rozważyć możliwość wycięcia żywopłotu, to poprawiłoby widoczność.

Sołtys p. J. Plewa – zgłosiła wniosek w sprawie wykonania przejścia dla pieszych przy przystanku PKS w Błędziniu oraz wykonania progu zwalniającego w tym miejscu, gdzie jest przystanek, poza tym drugie przejście dla pieszych przy wejściu na skwer.

Radny p. P. Felczykowski – to było już rok temu zgłaszane, prosilibyśmy o wymalowanie pasów, kolejna sprawa, składał wniosek w kwietniu, chodziło o wyrównanie terenu plaży, pracownik tylko śmieci wywiózł, argumentacja była taka, że najpierw są inwestycje drogowe. Zrobić to teraz, bo jak będzie inwestycja, ta droga, która nie może się doczekać dokończenia, pan leśniczy na jego prośbę się zgodził, część tej skarpy została uporządkowana. Chodzi o to, aby zahaczyli o tą plażę, liczy, że w tym roku ci pracownicy przyjadą.

Radny p. T. Bagiński – umknęło to naszej uwadze, wnioskował o znalezienie środków na dokończenie tych inwestycji w Błędziniu, jeśli się nie uda to w bieżącym roku, to w pierwszej kolejności w roku budżetowym 2018.

Rozmawiamy na temat tego nieszczęsnego koszenia w br. W okresie, kiedy rośnie trawa pracownicy malowali świetlice. Chodzi o to, że w momencie, jak jest wzrost trawy, to najpierw kosić. Ta trawa urosła jak bór. Ktoś, kto tymi pracownikami zawiaduje może mógłby organizować to w taki sposób, żeby to robili efektywniej. W wielu sołectwach były uwagi w tej sprawie, należy odpowiedzieć, zasugerować.

Radny p. W. Mrozik – od wiosny przyszłego roku Gmina Cekcyn rusza z drogą w kierunku Mukrza. Chodzi o to, żeby nie było tak, że my nie będziemy mieć za co. Jeśli my tego kawałka nad lasem nie zrobimy, to unikając dziur kierowcy będą się kierowali przez wieś Mukrz i będzie jeździć więcej samochodów, będzie dodatkowy problem.

Radny p. P. Felczykowski – czy ten nieszczęsny łącznik drogi w Mukrzu będzie przejęty ?

Radny p. W. Mrozik – pani Jankowska jest w trakcie postępowania spadkowego, była propozycja, żeby może odciąć kawałek działki od ogórka przy świetlicy. Najlepszym rozwiązaniem byłoby utwardzić, to co jest od 70 lat wyjeżdżone.

Radny p. P. Felczykowski – czy nie możemy tego przejąć ?

Radny p. W. Mrozik – może w ramach tzw. "spec ustawy".

Wójt p. Z. Topolińska – to kompetencje pracownika ds. gospodarki gruntami.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – bez tego łącznika trzeba będzie objechać wieś w drugiej strony. Powinno to być, był pomysł na odcięcie działki gminnej przy świetlicy. Plan jest taki, żeby budować tam, gdzie droga istnieje.

Radna p. I. Jędrzycka – odnowić plac zabaw przy przedszkolu w Lnianie

Ponowiła wniosek w sprawie przeniesienia elementów siłowni z parku w Lnianie i umieszczenia ich w pobliżu orlika lub gdzie indziej.

Radny p. P. Felczykowski – przed zimą pomalować elementy placu zabaw w Błędziniu.

Wójt p. Z. Topolińska – pani sołtys z Lubodzieża wnioskowała o przegląd placu zabaw, grupa pracowników społecznie użytecznych odchodzi.

Radna p. G. Wróbel – jeśli Jeziorki dostana farbę, to sami pomalujemy.

Radny p. T. Bagiński – co dalej się dzieje w sprawie montażu nagrzewnicy w świetlicy w Siemkowie ?

Wójt p. Z. Topolińska - wyjaśniła, że nagrzewnica będzie dostosowana do mocy pieca.

Ad.11. Wobec wyczerpania porządku sesji przewodniczący Rady p. M. Puchowski podziękował za udział. Na tym o godz. 17⁴⁰ obrady zostały zakończone.

Protokół sporządziła:

(Mariola Zdziarska)

Przewodniczący Rady Gminy

(Mariusz Puchowski)